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Consiliul local Aleşd 
 
                                                         PROCES VERBAL 
 
           Încheiat azi, 14.03.2017 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local Aleşd 
convocată conform Dispoziţiei primarului oraşului Aleşd nr. 123/10.03.2017. Preşedinte de şedinţă 
conform Regulamentului de funcţionare al Consiliului local este d-șoara. cons. Scorțe Monica 
Maria. 
La şedinţă sunt prezenţi 16 din 17 consilieri în funcţie, 1 absent (dl. Gal Cristian). 
La şedintă participă și dl. Dem Stelian, contabil șef în aparatul de specialitate al primarului. 
Preşedintele de şedinţã- “Stimaţi colegi, aţi fost invitaţi la şedinţa extraordinară a Consiliului local 
care a fost convocată conform dispoziţiei primarului oraşului Aleşd numărul 123 din 10.03.2017.        
Începem prin a vota procesul verbal al şedinţei anterioare a Consiliului local Aleşd. Preşedintele de 
şedinţă supune la vot procesul verbal, care se aprobă cu 16 voturi pentru, unanimitate prezentă, 
astfel se adoptă Hotararea nr. 30 care face parte integrantă din prezentul proces verbal.” 
Preşedintele de şedinţã- “Prezintă ordinea de zi.” 
Ordinea de zi a fost afişată pentru aducerea la cunoştinţă a locuitorilor oraşului Aleşd: 
1.”Proiect de hotărâre privind aprobarea notelor de fundamentare a obiectivelor de investiții 
propuse pentru finanțare prin PNDL.” 

Dl.cons. Cipleu: „Aș avea și eu punctul 2 - ”Diverse”, tot cu probleme extraordinare.” 

Preşedintele de şedinţă- “Supun la vot ordinea de zi cu pct. 2 ”Diverse”. Aceasta a fost aprobată 
cu 16 voturi pentru, unanimitate prezentă, astfel se adoptă Hotararea nr. 31 care face parte 
integrantă din prezentul proces verbal.” 

Preşedintele de şedinţă – trece la punctul 1 de pe ordinea de zi, dă citire proiectului de hotărâre:  
„Proiect de hotărâre privind aprobarea notelor de fundamentare a obiectivelor de investiții propuse 
pentru finantare prin PNDL.” 

Preşedintele de şedinţă – „Discuții dacă sunt......„ 
Dl.primar: „Am identificat 18 proiecte pe care le-am și depus. Inițial când am primit noi...... nu s-a 
spus nimic de hotărâre de Consiliu local, dar, fiind acolo la coadă, la depunere, 8 primari, toți 
aveau HCL și am zis să le facem, dacă cumva va fi un criteriu de selecție între 2 proiecte, am zis 
să avem și noi HCL. Valorile sunt aproximative, urmează SF, PT-uri și licitație, dacă cumva vor fi 
alese ca eligibile.V-am cuprins aici: 9 obiective sunt pe școli, grădinițe, creșe, avem la spital ceea 
ce nu am putut depune pe fondul de mediu, l-am modelat un pic și pe reparații și-l depunem și pe 
acela. Am ieșit și am identificat toate străzile unde nu avem apă-canal, depunem unul pe apă-canal 
și avem drumuri, drumul de Poiana Florilor, poate reușim să-l facem pe acela, și avem cumulate 3 
drumuri în orașul Aleșd; corpul nou la Constantin Șerban. Astea sunt proiectele, v-ați uitat, dacă 
aveți anumite întrebări, vă pot răspunde și eu și dl. Dem, care s-a ocupat de notele de 
fundamentare. Bogdi trebuia să fie și el aici, dar a dus-o pe bunică-sa la spital...” 
Preşedintele de şedinţă – „Alte discuții dacă sunt......„ 
Dl.cons. Dubău: „Dacă-mi dați voie, d-șoara președintă. Aflu de la dumneavoastră, domnul 
Primar, că ați stat la coadă ca să aflați că vă trebuie să aveți o HCL. Dacă nu ați fi stat la coadă și 
ați fi stat de vorbă cu colegii dumneavoastră, ați fi aflat din legislația în vigoare că aveți nevoie de 
HCL pentru fiecare proiect, nu cum ați făcut aici, toate la grămadă. Dumneavoastră aveți 19 de 
anexa 1, prostie mai mare decât casa. Dumneavoastră azi trebuia să aveți 19 proiecte, fiecare cu 
hotărârea lui, cu anexa lui, că așa-i frumos, elegant, dar aceasta este cea mai mică problemă care 
o are proiectul dv. Deci prevederile ordonanței 28/2013 care vorbește despre acest program PNDL 
sunt vechi și spun clar că în 30 de zile de la data publicării în MO a Legii Bugetului de stat, cei care 
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au proiecte în curs de finanțare pe PNDL și proiecte noi trebuie să depună aceste proiecte însoțite 
cu toată documentația” 
Dl.primar: „Anexa 3...” 
Dl.cons. Dubău: „Lăsați-mă să termin și o să vedeți că o să înțelegeți chiar și dv. Conform ord. 
28/2013, care este legea în materie, aflăm așa că : ”pentru obiectivele de investiții noi sunt 
necesare documente tehnico-economice întocmite în conformitate cu HG 28/2008, privind 
aprobarea conținutului cadru al documentelor tehnico-economice aferente investițiilor publice”, și 
mai departe explicate. Hotărârea despre care se face vorbire în ordonanța de urgență a fost 
modificată de guvernul tehnocrat în 29.12. și a intrat în vigoare în 27.02.2016. Acest HG vine și 
spune așa: ”prezenta hotărâre reglementează etapele de elaborare și conținutul cadru al 
documentațiile tehnico-economice pentru realizarea obiectivelor”, - aceste obiective. Și aici spune 
că documentele prevăzute și la alineatul 1, sunt următoarele și se fac pe următoarele etape: 
-etapa I - notă conceptuală, temă de proiectare; 
-etapa-II - studiu de prefezabilitate, după caz, studiu de fezabilitate sau documentație de avizare a 
lucrărilor de intervenție; 
-etapa-III-proiect de autorizare; 
-etapa-IV-proiectul tehnic de execuție.  
Deci cam așa trebuie să arate documentația tehnico-economică, da! La această hotărâre apar și 
excepții, situațiile în care acest HG nu se aplică. Dv. nu vă încadrați la niciuna din aceste excepții, 
pentru că lucrările astea nu sunt în curs, pentru că lucrările astea nu sunt în curs de execuție, 
pentru lucrările astea nu aveți proiecte tehnice, studiii de fezabilitate sau documente de avizare 
recepționate, nu aveți proiect tehnic, studiu de fezabilitate, documente de avizare care au fost 
elaborate și necesită doar actualizare, da, și nu aveți aprobată finanțarea asta. Erau excepții care 
permiteau să depuneți pe vechea HG, proiectele. Uitați, așa arată schema cu etapele în ordinul 
1851 invocat în raportul de specialitate, care detaliază ordonanța 28/2013, care spune așa: 
”Documentațiile tehnico-economice aferente obiectivelor investițiilor noi sunt analizate de către 
direcția de de specialitate din cadrul Ministerului Dezvoltării Regionale și Administarției Publice 
având în vedere următoarele: 
a) documentațiile tehnico-economice, sunt întocmite, completate și actualizate conform prevedrilor 
HG 28, care tocmai am stabilit că a fost modificată de HG 907, care asta este acum legea în 
materie. 
b) documentele tehnico-economice sunt însoțite de HCL, HCJ, după caz, de aprobare a 
indicatorilor tehnico-economici, deci noi astăzi nu putem să aprobăm indicatorii tehnico-economici 
în lipsa documentației tehnico-economice. Deci, în momentul de față, dacă eu aș adopta un astfel 
de document, aș încălca legislația în vigoare, da? Scrie clar aici, nu scrie altceva!” 
Dl.primar: „Credeți că eu am lucrat de capul meu?” 
Dl.cons. Dubău: „Nu știu, dar dacă dv. lucrați după drumuri plimbate pe la București, neținând 
cont de legislație, și îmi spuneți prostia că ați aflat la coadă că aveți nevoie de HCL... 
Dl.primar: „Dar nu....” 
Dl.cons. Dubău: Dar nu-i nevoie că scrie în lege, că nu-i nevoie, tocmai ce v-am citit care sunt 
documentele de care aveți nevoie.” 
Dl.primar: „Ascultați-mă...” 
Dl.cons. Dubău: Eu înțeleg că poate dv. cunoașteți vreun funcționar de pe-acolo, nu cred că vreun 
funcționar de la Minister este așa de curajos să vă aprobe dv. niște documentații care nu respectă 
cerințele minime legale.” 
Dl.primar: „Nici un primar nu a pus studii de fezabilitate, nici pe HG 98, nici pe HG 907, pentru că 
aici este o cheltuială.....cum să-mi asum eu pe 18 obiective, să arunc 10 miliarde și să nu ajungă 
eligibile.” 
Dl.cons. Dubău:”Primarii de care vorbiți dv. aveau proiecte care erau în curs, da, dacă erați....” 
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Dl.primar: „Nu este adevărat, proiectele pe baza contractelor existente, nu trebuie depus nimic. 
Pentru că am contract la Pădurea Neagră și cu Selina pe care lucrăm deja.” 
Dl.cons. Dubău:”Dl. Primar, dv. sunteți primar de 8 luni, legislația asta nu s-a modificat, lucrul 
care s-a modificat este HG ăla care spune ce trebuie să conțină documentația tehnico-economică. 
Dv. nici măcar nu o aveți pregătită.” 
Dl.primar: „Este un om acolo care se ocupă de astea 2 județe, cu care noi ținem legătura.”  
Dl.cons. Dubău:”Am văzut, că ați spus că ați aflat la coadă că aveți nevoie de HCL, când scrie în 
lege.” 
Dl.primar: „Nu am aflat că avem nevoie, ci că este bine.” 
Dl.cons. Dubău:”Nu, nu este bine, că scrie aici din OUG 28, dl. Primar, uitați ce scrie aici 
”documentațiile tehnico-economice aferente obiectivelor de investiții noi, sunt analizate de către 
direcția de specialitate din cadrul Ministerului având în vedere următoarele: 

a) documentațiile tehnico-economice sunt completate.... și actualizate conform legii. 
b) documentațiile sunt însoțite... Dv. nu aveați cum să aflați la coadă că aveți nevoie de HCL, 

că scrie aici... 
Dl.primar: „Nu este obligatoriu HCL!” 
Dl.cons. Dubău:”Eu nu am auzit că vreo lege să fie opțională, eu mi-arunc diploma în foc, lăsați-
mă!...” 
Dl.primar: „Nouă ni s-a cerut anexa 3, să o completăm cu niște....cu o notă de fundamentare prin 
care să arătăm oportunitatea investiției ș.a.m.d.” 
Dl.cons. Dubău:”Hai să vă mai citesc un document postat pe site-ul Ministerului, are și sigla 
guvernului, și spune: ”Instrucțiuni privind modalitățile de încheiere a contractului de finanțare pentru 
obiectivele de investiții noi și în continuare prin finanțare PNDL, - ia să vedem ce scrie aici: ”În 
aplicarea prevederilor legale menționate pentru obiectivele de investiții noi aprobate prin ordinul 
ministrului și cuprinse la finanțare este nevoie de adresă de înaintare, documentație tehnico-
economică întocmită conform...” 
Dl.primar: „Nu se pot face studii de fezabilitate, poate costau 15 miliarde la astea.” 
Dl.cons. Dubău:”Dl. Primar, dv. nu trebuie să depuneți 18 proiecte , dv. trebuie să stabiliți niște 
priorități, da!” 
Dl.primar: „Păi, astea sunt prioritățile localității, nu vi se pare că astea sunt prioritățile?” 
Dl.cons. Dubău: ”Dl. Primar, cu cine le-ați discutat? Nu vi se pare normal ca acest Consiliu local 
să stea la masă cu dv. și să discutăm care-s prioritățile? Și eu vreau să facem o stațiune 
extraordinară din Aleșd.” 
Dl.primar: „Vi se pare că ceva nu este oportun?” 
Dl.cons. Dubău:”Eu nu am spus că nu-s oportune, eu am vorbit de o prioritizare, iar dacă erați 
capabil să faceți o prioritizare făceați și studiile și documentațiile pentru așa ceva.” 
Dl.primar: „Nu puteai să faci așa ceva, dura 3-4 luni de zile, nici nu s-a știut acum 3-4 luni de 
PNDL.” 
Dl.cons. Dubău:”Cum să nu se știe, că este ordonanța 28/2013 ?” 
Dl.primar: „Acum a apărut la Legea bugetului, că sunt 31 miliarde, credite de angajamente pe 
PNDL nou, 2000 de școli, 2500 de grădinițe, 50% apă-canal, 20% drumuri.” 
Dl.cons. Dubău: „Dv. spuneați că legea este opțională, ceea ce nu sunt de acord cu treaba asta, 
niciodată.” 
Dl.primar: „Mai studiați la alte primării care au depus, care cum au făcut, știu c-am făcut așa cum 
a trebuit făcut.” 
Dl.cons. Dubău: „Este un lucru interesant să stai la coadă la butelii și să afli ce scrie în lege, nu 
trebuia să mergeți până la București...” 
Dl.primar: „Erau și fără și cu, și eu am zis, hai că până la urmă nu-i atâta de greu să facem o 
hotărâre de Consiliu local.” 
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Dl.cons. Dubău: „O să vă rog, d-na Secretar, să consemnați ca o solicitare în baza legii 215, ca 
până la ședința următoare dl. primar să ne facă un raport cu privire la cheltuielile pe care le-a făcut 
dumnealui cu deplasările la București, ca să afle stând la coadă că are nevoie de asta. Toate 
cheltuielile cu deplasările până la București, la zi,  că văd că-i mai scump decât un abonament la 
un site legislativ... 
Dl.primar: „Nu mă mai duc nicăieri, dacă nu vreți să mă duc.” 
Dl.cons. Dubău: „Eu nu am zis să nu mergeți, eu am zis că vreau să fac o comparație.” 
Dl.primar: „Nu mă mai duc, îmi pierd zilele prin București.” 
Preşedintele de şedinţă – „Deja discuția nu cred că mai este relevantă.„ 
Dl.cons. Dubău: „Este o solicitare conform legii.” 
Preşedintele de şedinţă – „Mai avem punctul 2 ”Diverse”- dacă mai sunt discuții legate de acest 
proiect.” 
Dl.cons. Vancea D.: „Acum, vis-a-vis legat de proiect, dacă se poate, ce vreau să spun, atâta că 
nu știu dacă este chiar așa important să ne certăm azi, sau să ne tragem în stânga și în dreapta, 
ținând cont că ai zis că sunt 30 de zile disponibile...” 
Dl.cons. Dubău: „Vreau să clarific, d.p.d.v.legal deci legea spune așa: de la data publicării în MO 
a Bugetului de stat există 30 de zile pentru cei care doresc proiecte noi sau pentru cei care doresc 
proiecte în desfășurare multianuale prin finanțare prin PNDL, dar asta înseamnă că tu, până la 
data respectivă, ești pregătit cu tot ceea ce înseamnă...” 
Dl.cons. Vancea D.: ”Trecând de chestia asta ...” 
Dl.cons. Dubău: „Astea nu-s proiecte, astea sunt niște titluri.” 
Dl.cons. Vancea D.: ”Cu speranța că, cât mai multe dintre ele o să putem să le folosim.” 
Dl.primar: „Aceste proiecte sunt evaluate de funcționari din Ministerul Dezvoltării, urmând că, dacă 
sunt oportune, să ne comunice: ”da, d-le, este oportun, apucă-te și fă. SF-ul trebuie făcut pe banii 
primăriei, și după aceea deja PT-ul și lucrările intră pe Ministerul Dezvoltării, ăștia sunt pașii la 
PNDL.” 
Dl.cons. Dubău: „D-le Primar, deci dv. îmi spuneți că legea asta pe care o am eu este din 
Ungaria. Din altă țară, ok!” 
Dl.primar: „Am discutat și cu colegii, iar dacă nu doriți să fac deplasări stau acasă și dorm aicea...” 
Dl.cons. Dubău: „Nu, dar vreau să știu cât mă costă pe mine ca să aflați niște lucruri pe care le 
puteați afla consultând legislația, este rușinos, dăm înregistrarea în urmă să vedeți că dv. ați spus 
că stând acolo, la coadă, ați aflat că vă trebuie HCL, nu trebuia să mergeți până la București ca să 
aflați că vă trebuie HCL, că scrie în lege.” 
Dl.primar: „Dar nu este obligatoriu, d-le!” 
Dl.cons. Dubău: „Deci legea nu este obligatorie în România, e bine, eu zic că da, așa este!” 
Dl.cons. Vancea D.: ”Atâta am vrut să spun, din punctul meu de vedere trecând de orice piedici, 
impedimente, sau mici reglaje ce trebuie făcute, nu cred că este de ratat primăvara asta și....” 
Dl.cons. Dubău: „Eu nu spun că este de ratat, dar eu ca și consilier local, nu pot să-mi asum să 
dau o hotărâre de Consiliu local prin care să aprob o documentație care nu există.” 
Dl.cons. Vancea D.: ”La fel, nici eu.” 
Dl.cons. Dubău: „Ai azi în fața ta documentația? Scrie în lege – am înțeles că abuzul în serviciu, 
de exemplu, nu este abuz, dacă este vreun ordin, dar dacă este vorba de lege scrie în lege că așa 
trebuie.” 
Dl.cons. Vancea D.: ”Trebuie să fim și realiști pentru 18 proiecte...” 
Dl.cons. Dubău: „Dar sunt foarte realist, răspunderea este a mea pentru ce fac, nu?” 
Dl.cons. Vancea D.: ”Că suntem de acord cu 18 proiecte...”  
Dl.cons. Dubău: „În 8 luni de zile, din astea 18 titluri,- că nu sunt proiecte, sunt titluri,- câte ședințe 
am făcut noi în astea 8 luni? Am făcut vreo 10.” 
Dl.primar: „Acuma s-a aflat...” 
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Dl.cons. Dubău: „Nu s-a aflat acuma, ăsta este din 2013, nu mai tot vorbi prostii!” 
Dl.primar: „Din PNDL nou, din ianuarie.” 
Dl.cons. Dubău: „Nu mai vorbi prostii, PNDL-ul este un program multianual național.” 
Dl.primar: „Dar nici anul trecut nu s-a depus niciun proiect, trebuie să existe finanțare.” 
Dl.cons. Dubău: „Asta încerc să-i explic, din astea 18 titluri, să avem 2-3 serioase pe care ne 
axăm și la care facem proiecte, și le dăm drumul, unele dintre ele, dacă erau pregătite, le băgam 
pe linii de finanțare, pe fonduri europene, așteptam, numai apărea.......” 
Dl.primar: „Avem la școală, avem un SF pe HG 28 și la spital, avem trei sferturi gata...mai....” 
Dl.cons. Dubău: „Astăzi, dacă aveați, trebuia să veniți la pct. 1 pe ordinea de zi, proiect de la 
școală, aprobăm SF.” 
Dl.primar: „Măi, dacă faci, nu-i bine că faci, - dacă nu faci, nu-i bine...” 
Dl.cons. Vancea D.: ”Nu puteam face atâtea SF-uri înainte, nici vorbă.” 
Dl.cons. Dubău: „Uite, aia trecea, da, dacă este așa cum ziceți dv., sub rezerva că este așa cum 
spuneți dv., veneați cu un proiect unic, depuneați documentația, era un proiect complet...” 
Dl.primar: „Nu așa se depun la PNDL. La PNDL nu este proiect european.” 
Dl.cons. Dubău: „Nu este, este o linie de finanțare guvernamentală.” 
Dl.primar: „Nu este însoțit de documentație tehnico-economică.” 
Dl.cons. Dubău: „V-am citit din legea de funcționare.” 
Dl.primar: „S-a simplificat PNDL-ul foarte mult” 
Dl.cons. Dubău: „Ce prostii pot să aud!” 
Preşedintele de şedinţă – „Supun la vot proiectul de hotărâre. Acesta a fost aprobat cu 9 voturi 
pentru și 7 abțineri, astfel se adoptă Hotararea nr. 32, care face parte integrantă din prezentul 
proces verbal.” 

Dl.cons. Joldea: „Asta este, rea voință, nu vrem să mergem înainte...” 

Dl.cons. Vancea D.: ”Nu-i adevărat, nu-i adevărat, fiecare-și face datoria în felul lui.” 

Dl.cons. Joldea: „A, eu așa o văd, nu vă supărați!” 

Dl.cons. Dubău: „Dl. coleg, cum adică ”nu vreți să mergem înainte”, ce prostie e asta?” 

Dl.cons. Joldea: „D-le coleg, nu era necesar să facem atâta tam-tam, că nu știm dacă este cu așa 
răspundere.” 

Dl.cons. Dubău: „Dar nu este necesar să respectăm o lege?” 

Dl.cons. Joldea: „Ba da, este necesar până la.... și de ce nu se putea vota asta.” 

Dl.primar: „Tu ai spus că-i acolo și hotărârea de consiliu.” 

Dl.cons. Dubău: „Nu, este necesară, dar trebuie să ai documentele alea de scrie în lege.” 

Dl.cons. Joldea: „Asta-i rea voință!” 

Dl.cons. Dubău: „D-le coleg, înainte să spui de rea voință, fă un exercițiu pe care l-am făcut și eu 
și să citiți legile astea, și după aia ....” 

Dl.cons. Joldea: „Asta-i părerea mea, dacă-o acceptați, bine, dacă nu, nu, fac ce doresc eu și mi 
le asum cuvintele. Nu-mi spuneți ce să fac și cum să votez, vă rog.” 

Dl.cons. Dubău: „Dar vedeți limitat, încă așa prostie ca și astăzi n-am mai auzit, că legea este 
opțională...” 

Preşedintele de şedinţă – punctul ”Diverse”. 

Dl.cons. Dubău: „Nu, dl. Primar a spus-o.” 
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Dl.cons. Joldea:”Nu a spus dl.Primar, dv. ați spus-o, putem da înregistrarea înapoi.” 

Dl.cons. Cipleu:”Există punctul ”Diverse” unde toată lumea care are probleme poate să le ridice, 
eu vreau să aduc în atenţia Consiliului local şi în dezbaterea lui, dacă consideră că este necesar, 2 
probleme de importanţă în localitatea noastră şi am să încep chiar de la discuţia care a avut loc pe 
marginea acestor 18 proiecte, să solicit câteva informaţii în legătură cu implementarea unei 
hotărâri de Consiliu local. Acuma să fiu sincer, nu mai ştiu dacă în iulie sau august, oricum în una 
din aceste 2 luni a fost adoptată de Consiliul local, respectiv a fost aprobată achiziţia şi montarea a 
3 semafoare pe raza localităţii, care după 8 luni văd că nu se materializează şi poate că ar trebui 
să discutăm mai cu atenţie pe seama şi pe marginea acestor proiecte. Să citim legislaţia, pentru că 
s-ar putea să facem nişte proiecte de-astea cu multă bună credinţă şi fără folosinţă, - ca să nu zic 
fără finalitate. Nu înţeleg de ce după 8 luni nu avem un rezultat la demersurile pe care le-am 
făcut... 

Dl.primar: „Pot să vă răspund?” 

Dl.cons. Cipleu:”Da, vă rog, că după aceea o să continui!” 

Dl.primar: „Deci, documentaţia s-a depus prima dată la CNADNR Oradea, Oradea a trimis-o la 
Cluj, unde acea comisie tehnico-economică s-a întrunit, era vremea concediilor, nu ştiu când s-a 
întrunit, a constatat că trebuie modificat proiectul, că maşinile treceau în 62 de secunde nu 64, cum 
este în normativ, a modificat proiectantul la 64, l-a depus, l-a aprobat Clujul, a ajuns la Bucureşti, 
unde a stat până mai alaltăieri, unde un anumit domn, care este şef acolo, a dat aviz negativ, care 
nu ne-a sosit încă. Aşteptăm să vedem ce ne spune acolo, că până la urmă, am înţeles că doar 
scrie că trebuie montată o cameră şi nu ştiu ce în asfalt, ca să montăm aceste semafoare. Acestea 
sunt demersurile, ce să fac eu dacă aşa merge în ţara asta...” 

Dl.cons. Cipleu:”Oricum, nu asta am vrut să vă întreb, înţeleg de la dv. că pentru implementarea 
sistemului de semaforizare a fost achiziţionat un serviciu cu o firmă pentru proiectare şi execuţie, s-
a încheiat un contract cu o firmă specializată, respectiva firmă specializată...” 

Dl.primar: „Nu oricine poate să facă.” 

Dl.cons. Cipleu:”N-a ştiut, de exemplu, când a făcut studiul ăla, că în normativ era 64 de 
secunde, cât de specializată e?” 

Dl.primar: „A zis că nu scrie nicăieri, ci că asta este în mintea celor de la CNADNR.” 

Dl.cons. Dubău: „Mai-nainte aţi spus că aşa scrie.” 

Dl.primar: „Omul a fost prezent și la CDE.....care a fost la Ministerul Transporturilor, directoarea 
săptămâna trecută a fost plecată, cea care răspunde de chestia asta, ăla nu a fost abordabil, a zis 
că directoarea se ocupă, a fost în concediu săptămâna asta, o să mergem și la d-na directoare să 
vedem care este situația, credeți-mă că m-am frământat și cu semafoarele.” 

Dl.cons. Cipleu:”Am înţeles, dar frământarea asta trebuie să fie cu folos, în sensul că dacă facem 
nişte proiecte, nişte implementări, acuma angajăm şi nişte firme de specialitate, care nu sunt 
măsură să-şi definitiveze documentaţia şi s-o aducă aprobată. Acuma eu, sincer, n-am văzut 
contractul, că eu d-aia solicit informaţia... Respectiva firmă şi montează sistemul respectiv? Bun, 
eu consider, aş fi considerat, că se face un contract, la ăla, cu nişte etape necesare şi cu plăţi pe 
măsură a ceea ce realizează, iar dacă nu realizează, schimbăm firma, că sunt atâta de specializaţi 
de n-au cunoscut normativul.” 

Dl.primar: „Mai stăm încă 8 luni de zile...” 
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Dl.cons. Cipleu:”Mai stăm, dar cu ăsta s-ar putea să mai stăm încă 8 luni de zile, eu nu ştiu ce 
studiu s-a făcut şi ce avize sunt aici, dar acuma, logic vorbind, dacă punem 3 semafoare pe 150 m 
eu nu ştiu cum o să funcţioneze.” 

Dl.primar: „Ele funcţionează în cascadă şi legate prin GPS.” 

Dl.cons. Cipleu:”Sunt 3 treceri de pietoni care vin semaforizate şi unde se termină cascadele, mai 
vin 2 care le blochează, degeaba trec alea cu GPS, că se opresc la piaţă. Acolo eu nu ştiu dacă s-
a făcut un studiu, nişte propuneri pertinente, că poate şi aici, în centru, trebuia desfiinţată o trecere 
de pietoni. 

Dl.primar: „Dl. comisar Popa a zis că oportune sunt doar pe aceste 3 treceri de pietoni, că trebuia 
să-mi dea aviz, a zis că dânsul, a mai fost, de 5 ani se tot discută, nu a fost voință să se 
implementeze acest proiect, am început eu, sunt în stadiul cât de cât final cu el, acuma...” 

Dl.cons. Cipleu:”Este voință, dar nu este putință, - în sfârșit, nu asta am vrut să scot în evidență, 
totuși mi se pare că se lucrează neprofesionist. Am înțeles, nu are primăria oameni de specilitate, 
ați angajat o firmă, dar ăia stau și se gândesc 100 de ani și greșesc fundamental, nu respectă un 
normativ, ce fel de firmă specializată, dacă nu respectă un normativ, după care ăla face avizarea, 
ăla ia normativul se uită și zice : ”în loc de 64 trece 62, dute înapoi„ 

Dl.primar: ”A zis că în viața lui nu a pățit așa ceva.” 

Dl.cons. Cipleu:”În viața lui?.... Înseamnă că este un dilentant care le face așa și îi trece....” 

Dl.primar: ”Eee, un diletant......a făcut în Oradea toate semaforizările.” 

Dl.cons. Cipleu:”În sfârșit, asta este prima problemă și rămâne nelămurită, și eu aș dori să se 
lămurească cât de repede, nu știu cât de benefică va fi ea pentru circulație, dar măcar putem să ne 
lămurim, și eu vă spun de ce mi se pare că totuși ar fi trebuit niște măsuri mai complexe și analizat 
întreg traseul lui E60, ăsta care parcurge orașul, unde avem 6 treceri de pietoni în 300 m.” 

Dl.primar: ”M-am consultat cu dl. comisar Popa, care a ajuns în pensie, și care a dat aviz pozitiv 
pe acest proiect, și care mi-a spus : asta trebuie s-o mutați cu 6 m în colo, mi-a spus ce-i de făcut.” 

Dl.cons. Cipleu:”Bun, dar uitați că nu s-a rezolvat nimic și traficul este același, evenimentele sunt 
nonstop.” 

Dl.primar: ”Știu, pe mine mă înjură lumea.” 

Dl.cons. Cipleu:”Nu ăsta e scopul, scopul este ....” 

Dl.cons. Dubău: „Dl.primar, eu vă spun că, dacă nu țineți cont niciodată de legislație, tot așa o s-o 
țineți în orice domeniu și în orice chestiune, cu consultări din-astea, și o să-mi spuneți mie c-așa e-
acolo, c-așa-i PNDL-ul, neținând cont de niște prescripții legale. Vă spun eu că atunci când va 
ajunge cineva să dea o semnătură nu o va da, pentru că acolo, la decidentul final, nu mai ține 
povestea.” 

Dl.primar: ”Dar ați întrebat vreun primar cum a depus?” 

Dl.cons. Dubău: „Dl. Primar, eu nu întreb pe nimeni, eu, încă o dată, eu nu întreb.” 

Dl.primar: ”Din 10 primari niciunul nu a depus cu SF-uri pentru proiectele astea.” 

Dl.cons. Dubău: „Nu am de ce să întreb, pentru că iau legea și mă uit în ea și citesc.” 

Dl.primar: ”Dar știu, instrucțiunile care s-au dat sunt clare, doar anexa 3...” 

Dl.cons. Dubău: „Poveștile nu se publică în MO, eu utilizez MO, acolo sunt regulile.” 
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Dl.primar: ”Știți că s-au modificat astea?” 

Dl.cons. Dubău: „Dl. Primar, am, - uitați, ce vedeți cu albastru este la zi, ce-i cu negru este textul 
ințial, am la zi, vă spun eu. Astea sunt printate azi.” 

Dl.cons. Cipleu:”A-2-a problemă pe care aș vrea eu să o aduc în atenția Consiliului local:  în urma 
discuțiilor cu cetățeni, imediat după trecerea între ani s-a sistat furnizarea de apă în localitatea 
Peștiș, în sensul că a înghețat rețeaua. Din câte știu eu, rețeaua aia nu-i făcută de mulți ani, poate 
îi făcută chiar pe un PNDL din ăsta despre care discutăm. Acum, să stai 2 luni fără apă, pentru că 
oricum furnizorul de servicii nici nu are habar pe unde ar putea să existe problema la care să 
intervină. Mi se pare regretabil, adică implementăm niște proiecte din astea, care, mă rog, le-am 
trece cum le-om trece, cu sau fără bunăvoință, cu rea voință cum zic unii colegi ș.a.m.d., ajungem 
la implementare. La implementare, se duc o grămadă de bani, și ne trezim că lucruri absolut noi nu 
funcționează. Deci, funcționează rețelele făcute în `68-`75, și îngheață rețeaua făcută de 2-3 ani, 
recepționată acum...” 

Dl.primar: ”Care trece pe sub pod, acolo a înghețat.” 

Dl.cons. Cipleu:”Este de-a dreptul regretabil ce se întâmplă, pentru că am mai avut discuții cu 
proiectul ăsta care se implementează pe CNI acuma, pentru care eu mi-am exprimat și îmi exprim 
în continuare îndoielile asupra calității lucrărilor. Eu am văzut cum s-a lucrat pe Dâmboviței și pe 
alte străzi, ați văzut și pe Eminescu, că a trebuit dezgropat de 3 ori, - aceea nu-i calitate de lucrări. 
Încă o dată vreau ca beneficiarul....” 

Dl.primar: ”Oricum, vă dați seama, omul ăla...” 

Dl.cons. Cipleu:”Nu mă interesează de omul ăla, mă interesează de mine că-s beneficiar, unul 
care-i prost și lucrează prost să lucreze până...și să plece și sărac acasă pentru că aici trebuie să 
lucrezi cu oameni care se pricep, să implementezi niște proiecte așa cum sunt făcute. Acum că și 
proiectele alea sunt prost făcute asta-i partea a 2-a, dar nu cred că scrie în proiect că întâi îți astupi 
lucrarea și după aceea faci proba de presiune, după care te apuci și sapi înapoi strada ș.a.m.d. 
Asta vroiam să zic de proiectul ăsta cu Peștișul, că aici din câte cunosc eu proiectul s-a derulat prin 
Selina care l-a subcontractat la Salubri, care era și beneficiarul lucrării. Deci, dacă un proiect se 
derulează prin tine ca beneficiar și viitor utilizator al respectivei rețele iar rețeaua la prima iarnă mai 
serioasă îți îngheață atunci suntem total neserioși. Adică, dacă eu nu sunt în stare să fac un lucru 
cum trebuie pentru mine atunci ce pretenții să mai am la altul, mi se pare îngrijorător pentru modul 
în care se implementează proiecte dincolo de faptul că se fac cum se fac și la implementare 
continuă această stare de neseriozitate. Nu mi se pare normal că, v-am spus, pe o rețea 
reabilitată, că dacă era pe o rețea veche ziceam, s-a spart, pe o rețea reabilitată localitatea Peștiș 
să stea 2 luni fără apă și culmea se mai și facturează în continuare, deși 2 luni n-au avut apă. 

Dl.cons. Dubău: „Ai, n-ai apă,- o plătești.” 

Dl.cons. Cipleu:„O plătești, că acuma plătim în sistemul ăsta estimat și pe urmă vedem noi când 
reglăm, nu cred că pe urmă vedem noi când reglăm, nu cred că pe ăla îl încălzește că se reglează 
și că o să aibă mai puțini bani de dat în martie când el în ianuarie și februarie nu au avut apă. Eu 
de-asta vreau să vă ridic chestiunile astea în atenție că vorba românului ”Mortul de la groapă nu se 
întoarce”, ce-i făcut acolo este prost făcut și din păcate rețelele astea subterane grevează și 
asupra celor supraterane, deci o să ne spargem asfalturile de câte ori va veni o iarnă mai grea și 
pușcă o îmbinare. Eu de aceea vreau să vă  aduc în atenție chestiunea asta și să vă rog ca cine 
face recepțiile să le facă cu spirit de răspundere, că altfel ne batem joc de bani, putem noi să tot 
cofinanțăm, ne bucurăm că am atras fonduri europene dacă nu ne putem folosi de ele, deci facem 
niște lucrări inutile, deci îmi pare rău să o spun, deci avem lucrări inutile în orașul ăsta în care s-au 



 

9 
 

băgat căruțe de bani,- nu așa se fac lucrurile. Bun, nu acuma, că fac eu pe...dar nu mi se pare 
normal ca o rețea..., v-am spus, o rețea care a fost subcontractată de Selina la Salubri îngheață în 
prima iarnă serioasă. Ce-o să mai zicem de ăștia de la Constanța care lucrează și ăștia cu fel de 
fel de subcontractori la a-7-a mână, s-au schimbat nu știu câți, ăla de la Certeze, am înțeles că 
deja s-a băgat în insolvență. Nu știu cine mai trebuie să vină, dar v-am zis modalitatea de lucru și 
aicea tare mi-e că vor fi aceleași rezultate, deci rețea îngropată și după aia sapi la toate îmbinările 
să vezi unde...., păi pune-i ăluia în vedere să facă proba de presiune până nu îngroapă, ca să nu 
mai spun că ar trebui văzut acolo dacă se respectă proiectul, țevile îngropate cu nisip la canalizare, 
să vezi dacă este cădere. Pe Eminescu au făcut o canalizare că trebuia să iasă ”gheizer” la 
mijlocul drumului, că avea cădere din ambele părți. Eu cred că sunt niște chestiuni care nu trebuie 
luate nici în joacă nici în ușor, că pentru oraș vor fi astea! În momentul când noi implementăm niște 
proiecte de-astea și avem pretenția că avem rețele noi, să mai cerem de la niște fraieri fonduri 
europene sau guvernamentale, nici să secăm bugetul ca să reparăm lucruri noi, asta mi se pare de 
neacceptat. Rugămintea este, haideți să ne aplecăm cu atenție și asupra calității lucrărilor care se 
fac aici pentru că, din păcate, eu am tot insistat aici, doar un exemplu, cu gărdulețul ăsta, că mi s-a 
părut o cheltuială aiurea și așa-i rupt de mașini a doua oară acuma, nu era o prioritate din punctul 
meu de vedere, am insistat, am văzut că s-a restrâns cheltuiala cu vreo 10.000 lei, cu 20.000.” 

Dl.cons. Vancea:”Mai exact cu 20.000 și ceva.”  

Dl.cons. Cipleu:„Cu 20.000 și ceva, dar ca să vedeți că nici eu nu sunt nici haiduc, dar nici din ăla 
care pică pradă haiducilor, cel care a primit gărdulețul, a primit și un șănțuleț, un șanț pluvial cu 
600 milioane, aia e numai recompensă pentru gărduleț, poate fi, și să vedeți că deja începe să-i 
pice dalele alea turnate la fața locului.” 

Dl.cons. Vancea:”Despre care vorbim?” 

Dl.cons. Cipleu:„Șanțul pluvial de pe Ulița Marghiții, este făcut de același autor.” 

Dl.cons. Vancea:”Este făcut în lungime de nu știu câți metri.” 

Dl.cons. Cipleu:”Vedeți că este și decontat, 630 milioane a costat – lei vechi.” 

Dl.cons. Vancea:”Șanțul ăla? Nu!” 

Dl.cons. Cipleu:”Ia să vedeți, eu aduc documente, le-am avut pe masă la Consiliu dar nu le-am 
tratat cu responsabilitate.” 

Dl.cons. Vancea:”Vis-a-vis de calitatea lucrărilor în oraș și eu am aceiași remarcă de făcut, cel 
puțin care s-au făcut, s-au făcut prost și asta nu are nici o legătură cu actuala conducere a 
primăriei, dar și eu vreau să trag un semnal de alarmă asupra recepției lucrărilor și asupra modului 
cum se execută lucrările pentru că, din păcate, ăsta este adevărul pe care l-a spus și dl. coleg, nu 
putem să trecem cu vederea și nu putem să acceptăm orice fel de lucrări, nici vorbă! Deci, cine 
este în comisia de recepție, să caște ochii că dacă nu, cască buzunarul, și când pune pixul acolo 
să știe pentru ce îl pune, că nu se știe când cineva o să-l tragă la răspundere pentru astea. Într-
adevăr sunt probleme pe care toți le constatăm, și dl. primar le știe, toată lumea le vede, astea nu 
trebuie să se mai repete.”  

Dl.cons. Dubău: „Eu doar o precizare aș vrea să fac, având în vedere că s-a aruncat o acuză că 
ne opunem, vreau doar să vă atrag atenția, d-le Primar, era vorba de seriozitate și seriozitatea 
trebuie nu numai la lucrări ci și la programarea lucrărilor, vreau doar să aduc aminte colegilor, mai 
pe la începutul legislaturii trecute s-a votat un document programatic numit ”Planul de dezvoltare al 
orașului Aleșd pentru anii 2014-2020.” 

Dl.cons. Cipleu:”Strategie.” 
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Dl.cons. Dubău: „Strategie, mă scuzați, ”Strategia de dezvoltare a orașului Aleșd pentru anii 2014-
2020”, o măgărie foarte mare care știți cât a costat? 700 milioane lei vechi, deci o barbologie, 
trebuia să fie un document programatic foarte serios, a costat 700 milioane un copy-paste 
mizerabil în care Aleșdul era când Cernești, când comună, când nu știu ce, strategia aia mai 
fusese undeva, se găsise o soră a orașului Aleșd în România. Nu vreau să greșesc, dar în 2014, 
2015, mă înțelegeți, dar discutând despre programare... ăla era un document care, tratat serios 
fiind, noi puteam să spunem că în anii ăștia vrem să dezvoltăm Aleșdul pe direcții. Ca să 
dezvoltăm pe direcții avem nevoie de următoarele lucruri ..., ne trezim cu 18 titluri în hotărârea de 
azi, sunt înseilate 18 titluri așa, pe fugă. Poate nu sunt 18 necesități de genul ăsta poate sunt 20, 
poate sunt 30, ceea ce am spus eu azi și lucrul pentru care eu militez este ca din acestea să facem 
o analiză cât ne ține punga, pe ce le putem finanța, care sunt prioritare azi, care ard ieri și care 
merg și poimâine, să ne aplecăm cu seriozitate, că tocmai ce-mi spuse dl. Primar că la nu știu ce 
școală are SF-ul ăla... Din punctul meu de vedere, pe interpretarea mea a legii, - că-i în MO și nu 
se distribuie la coadă la pâine,-  ăla era acceptabil ca și proiect, tocmai de aceea am spus de la 
bun început ca și mentalitate și ca și tehnică de redactare, astăzi trebuiau să fie 19 proiecte de 
hotărâre, fiecare cu documentul lui după care să fie identificat: proiectul ”cutare” este aprobat prin 
HCL ”cutare”, ăla merge, celelalte, nu, uitați-vă cum este formulat, sunt 18 anexe - anexa I, cine se 
uită la alea râde și cu spatele. Deci asta încercam să spun, eu îmi doresc Aleșdul să meargă 
înainte, de aceea sunt la al 2-lea mandat și de fiecare dată când am avut ceva de spus, am spus. 
Eu nu mă tem să spun lucrurilor pe nume, să votez împotrivă sau să mă abțin când consider că 
lucrurile nu sunt făcute în regulă, ceea ce azi am spus, am spus cu credință, în urma unei analize, -
asta este, mă uit în MO, ascult și ce se spune la coadă, dar după aia mă duc și verific. Încă o dată, 
program PNDL, o ordonanță din 2013 care în fiecare an, da singurul lucru care se modifică în 
fiecare an alocarea bugetară, dar tu ca om ce-ți faci vara sanie și iarna car, ești pregătit, pe cînd se 
dă drumul la start ești acolo. Multumesc! 

Dl.primar: ”Când am ajuns în Primărie am constatat următoarea: 2 PNDL-uri blocate, unul care se 
derula din 2007 și din 2014, respectiv Selina de care am vorbit.” 

Dl.cons. Dubău: „Lăsați-mă să fac o precizare pentru că-i foarte important, pentru că nu se lucra, 
deoarece acolo când te duci cu cerere de finanțare în fiecare an, te duci frumos cu ce s-a lucrat.” 

Dl.primar: ”Nu se duce cu nicio cerere de finanțare, nu mă zăpăciți de cap!” 

Dl.cons. Dubău: „Dar anexa 3 ce este? În anexa 3 nu se scriu previziunile de cheltuieli pe fiecare 
an? D-le Primar, vă spun și detalii dacă vreți, că le cunosc.” 

Dl.primar: ”Dacă aveam lucrări puteam să decontam, în luna februarie se fac decontări, deci 
blocat, l-am pornit cu negocieri, cu Selina așa cum am putut pe E60, cu forța, că nimeni nu vrea să 
lucreze, că-i greu și blocatul din Pădurea Neagră care era tot din 2014, tot Sevil Shaideh 
semnează contractul, blocat și ăla.” 

Dl.cons. Dubău: „De ce, că n-aveați proiect?” 

Dl.primar: ”Nu pușca proiectul cu SF-ul.” 

Dl.cons. Dubău: „Despre ce vorbim aici, despre seriozitate.” 

Dl.primar: ”Vă dați seama, să mă duc eu la ăla să-mi facă pe gratis înapoi, ca să ajungem la 
valorile alea...” 

Dl.cons. Dubău: „În momentul de față ați fost luat prin surprindere de-o modificare legislativă, iacă 
se întâmplă și lucruri din astea.” 
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Dl.primar: ”Mă lași și pe mine, că eu n-am scos un cuvânt... Bun! Le-am deblocat pe astea, apoi 
ăsta cu CNI, unde este o mizerie completă proiectul ăsta cu forța, cu nu știu ce, am mai peticit, am 
mai asfaltat...” 

Dl.cons. Dubău: „Legat de CNI.” 

Dl.primar: ”Nu mai vorbesc nimica...” 

Preşedintele de şedinţă – „Vă rog să discutați organizat, bine?” 

Dl.cons. Dubău: „Acest proiect cu CNI, am fost singurul care m-am opus și am spus:”Fraților 
haideți să nu aprobăm, să mergem pe finanțare de la bugetul de stat pentru că încă erau în focuri 
2007-2013 și se obțineau finanțări, uitați-vă roată în jurul dv. tot ce înseamnă finanțare pentru apă- 
canal pe fonduri europone, toate sunt finalizate și recepționate, proiectul nostru pe CNI..., suntem 
unde suntem, am avut curajul să spun și atunci că ar fi bine să nu votăm la acea linie de finanțare 
și să căutăm o altă linie de finațare.” 

Dl.cons. Vancea: „Bine, bine dar acum nu poate fi tras la răspundere dl. Primar.” 

Dl.cons. Dubău: „Nu, nu, eu nu-l trag la răspundere, dar eu discutam și vă spun ca și modalitate 
de lucru de ce este bine să ținem cont și de părerea celorlalți. 

Dl.cons. Joldea: „Eu vă propun să opriți microfoanele, vă place să vă auziți...” 

Dl.cons. Dubău: „Dl. Nelu, vă țineți de cioace dar nu-i nicio problemă...” 

Dl.primar: ”Deci m-am frământat și pe CNI-ul ăsta.” 

Dl.cons. Dubău: „V-ați zbătut și frământat...” 

Dl.primar: ”Dar se pare că acest proiect este blocat pentru că se pare că, constănțeanu a intrat în 
insolvență. Am vorbit cu d-na Pătrășcoiu că ăsta iese din insolvență, că tara că bara...” 

Dl.cons. Dubău: „De aceea v-am spus să nu mai ascultați de unul și de altul, că nu-i d-na 
Pătrășcoiu cu ieșirile din insolvență, alea le dă un judecător. De aceea zic, luați-vă după MO că-i 
ăla-i sigur.” 

Dl.primar: ”Deci, am prins o casă de cultură care cu mii de insistențe până la urmă s-a licitat și 
sper să fie dat un câștigător. Astea au fost în mișcare, eu zic toate aceste 18 proiecte sunt proiecte 
bine gândite. Când am venit la Primărie a venit o hârtie de la PNDL, dacă nu avem nevoie de wc-
uri pentru școli, doamnele directoare au spus că nu au nevoie, că toate sunt în regulă, toate faine 
și frumoase, le trimit hârtie, nu ne trebuie bani. Când mă duc, toate-s varză, și atuncea le-am prins 
acuma să le facem niște reabilitări ca lumea.” 

Dl.cons. Dubău: „Luați ordinul ăsta, acolo scrie, sunt 3 linii mari de finanțare pe PNDL, da, dv. 
anul ăsta vă pregătiți pentru anul viitor și pentru următorii 2 ani, da?” 

Dl.primar: ”Anul viitor nu se mai depun proecte!” 

Dl.cons. Dubău: „Cum să nu se mai depună?” 

Dl.primar: ”Se depun pentru 4 ani, nu vedeți că-i grafic de execuție a lucrărilor?” 

Dl.cons. Dubău: „De ce vorbiți prostii, dv. dacă anul ăsta nu terminați Pădurea Neagră sau 
lucrările din centru din Aleșd, anul viitor vă rămân tot în derulare pe PNDL.” 

Dl.primar: ”Dar sunt separat, astea vin de la buget, astea o să fie pe credite total diferite, PNDL 
vechi și PNDL nou.” 
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Dl.cons. Cipleu:”Haideți să vă spun, trebuie mare grijă la proiecte că și cu PNDL-ul ăsta vechi, să 
vă explic care sunt problemele, a rămas tronsonul cel mai greu cu bani puțini pentru că s-au 
decontat o grămadă de bani pe rețelele alea care îngheață și acum când avem tronsonul cel mai 
greu prin mijlocul orașului au rămas bani puțini datorită unei derulări defectuoase, și poate n-ar 
strica și o analiză internă, să vedem cum se derulează contractele astea, că noi le gestionăm și le 
implementăm de vreo 9 ani. Eu acum nu vreau să zic nimic, dar m-am uitat și în Obor cum se 
lucrează și vreau să vă aduc la cunoștință că, după părerea mea, Cartierul Obor va avea cea mai 
bună rețea de apă din orașul Aleșd.” 

Dl.viceprimar: ”Corect.” 

Dl.cons. Cipleu:”Cu probe înainte de îngropare, ca la carte, îngropate cu nisip, cu tot...” 

Dl.primar: ”Am găsit un constructor serios.” 

Dl.cons. Cipleu:”Și acuma când mai sunt 3 lei pe lucrări de 20....” 

Dl.primar: ”Mai sunt 8 miliarde, încheiem proiectul ăla, și dacă ne ajută D-zeu avem....” 

Dl.cons. Joldea:”Nu mai facem altceva dacă ne ajută D-zeu...” 

Dl.cons. Caracoancea:”Totuși, lucrările începute când se termină? Vorbesc de E60 în mod 
deosebit, traseul ăla care s-a terminat în noiembrie dar deja pe lângă dl. Kalman este șanț că te 
îngropi în el, iar când vii de la fostul Sevice încoace, nu ai ce căuta dacă plouă puțin. Plus insulele 
alea, s-au făcut cum s-au făcut de la CNADNR, dar sunt în casa noastră!” 

Dl.primar: ”Și trotuarul tot de la CNADNR.” 

Dl.cons. Caracoancea:”Dar nu contează, este în casa noastră, eu umblu pe ele, dv. dacă veniți 
pe-acolo și oricare deci, plus că le-au făcut...Și altceva: lucrările la apă,- eu nu am văzut o 
persoană din orașul Aleșd să vină să controleze.” 

Dl.primar: ”Nu este Primăria contractor, este Compania Națională de Investiții!” 

Dl.cons. Caracoancea:”La mine în casă poți veni d-ta cu miliarde de euro și să spui: ”Îți fac d-le 
casa!” O faci, dar cum vreau eu, că-i casa mea, - dacă nu du-te cu banii tăi, fac eu cu sărăcia mea! 
Deci decât atâta, a luat banii și de câte ori au spart acolo și nici acum nu merge apa, deci vă spun, 
să intrăm și noi în normalitate și să punem piciorul în prag. Dle., mi-ai dat bani,i dar controlul îl fac 
eu. Au spart acolo la cumnatu` într-o zi de 4 ori.” 

Dl.viceprimar: ”Îmi dați voie, am fost cu Florin Moraru pe șantier și m-au gonit de pe șantier, au zis 
că ”nu am contract cu tine, nu am treabă cu tine.” 

Dl.cons. Dubău: „Dle. Vice, ești consilier vechi, lucrul ăsta care l-ai spus acuma și care l-a spus 
nea` Gogu, i-am spus d-lui Primar de dinainte: ”D-le, la mine în curte, da....nu contează cine 
finanțează și cine controlează... Ce să înțeleg eu, dacă finanțează CNI-ul, bombardează în Centru 
și noi n-avem nimic de comentat,- să fim serioși.” 

Dl.cons. Dubău: „Trebuia să-l inviți să spargă în Centru, pe șosea!” 

Dl.cons. Caracoancea:”Parcul de la Tinăud va mai funcționa sau nu?” 

Dl.primar: ”Prealabil, va trebui să angajăm ceva pază acolo, că am înțeles că nu-i ok, 150 milioane 
pe lună pază, nu mai avem bani...” 

Dl.cons. Caracoancea:”Problama este alta: dacă nu-i gând să mai funcționeze, ar fi cazul ca 
Primăria să meargă să adune gardul și ce mai este bun, până mai este, c-am cheltuit o grămadă 
de bani...” 



 

13 
 

Dl.primar: ”Mi se pare o sumă enormă, 150 milioane, și colegii au fost în asentimentul meu.” 

Dl.cons. Dubău: „Dvs. vi se pare mult 150 milioane, mie mi s-a părut mult 2 miliarde în fiecare an, 
că deja i-am dublat valoarea. - Niște camere cu infraroșu !” 

Dl.cons. Cipleu: ”Dacă nu mai este parc de petrecere a timpului liber, îl facem parc industrial și 
am rezolvat problema.” 

Dl.primar: ”Trebuie să contactez o firmă de pază, ca măcar noaptea, cât îi paza pentru parc...” 

Dl.cons. Caracoancea: ”Nu, dar se duce tot ce este acolo, și încă o problemă care v-am mai 
spus-o, inclusiv la strada din spatele nostru, între blocuri de asemenea, se construiește dar 
drumuri..., nimica, deci chiar acolo a venit cu fierul beton, nu a putut să iasă cu mașina, este o 
treabă care... Dacă Primăria dă autorizații de construcție, părerea mea este să vedem pe unde te 
duci, dar cum este și la noi, „el” își ține utilajele în mijlocul drumului, drumul meu, că-i în CF la mine 
tecut.” 

Dl.primar: ”Zona aceea, am prins și zona din spatele ștrandului, Nucului, breteaua ...” 

Dl.cons. Caracoancea: ”Dl. Primar, măcar să fie trasat, să treacă în CF, dezmoșteniți pe Gogu de 
2 ari, pe X de 2 ari, ăsta-i drumul, pui țăruși și știi că ăsta-i drum public, dar acolo... Poliția nu are 
ce căuta pe strada aia, nu are ce căuta acolo că nu-i drum, nici pe hartă?” 

Dl.cons. Dubău: „Nici măcar nu aveți domeniu public!” 

Dl.primar: ”Dar nu îmi trebuie!” 

Dl.cons. Dubău: „Dl. Primar, asta înseamnă să ai „Strategie”! 

Dl.primar: ”Nu-mi trebuie, sunt doar niște previziuni, facem exproprieri, este de 4 ani programul 
ăsta.” 

Preşedintele de şedinţă – „La diverse, dacă mai are cineva, ceva?” 

Dl.cons. Cipleu: ”Înseamnă că nota asta de fundamentare este plină de minciuni, uitați ce scrie 
aici : „Amplasarea lucrărilor propuse este pe domeniul public, proprietatea orașului Aleșd”, - ori le 
facem ori... 

Dl.cons. Dubău: „Haideți că-i prea lungă gluma asta, mai bine ne retragem, eu am încercat să 
vorbesc lucruri serioase, dar deja facem mișto unii de alții. D-le Primar, eu spun că nu-i domeniu 
public, d-ta ne spui în documente semnate că....” 

Dl.primar: ”Cu acordul proprietarilor....” 

Dl.cons. Caracoancea:”Când a asfaltat pe Vișinului a cerut acordul cuiva? Nu! O porțiune de 3 
case nu s-a asfaltat că proprietarul nu a vrut să-și mute gardul, mă înțelegeți?” 

Dl.cons. Dubău: „Vă fac în continuare invitație la seriozitate!” 

Dl.primar: ”Vă par neserioase proiectele?” 

Dl.cons. Dubău: „Nu, nu mi se par neserioase proiectele, mi se pare neserios modul de abordare, 
”dă-le-n-colo de chestiuni de legalitate”... Încă o dată, și eu vreau să fiu Bill Gates și să stăpânesc 
atâta amar de imperiu financiar, dar până acolo trebuie să... Aveați 30 de zile să pregătiți 
documentele.”  

Dl.primar: ”Când, măi, omule?” 

Preşedintele de şedinţă – „Declar ședința încheiată!” 
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 Preşedinte de şedinţă,                                                              Secretar, 
 Scorțe Monica Maria                                                                 Lauran Nicoleta 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


